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Verslag Participatie Bijeenkomst Sportbeleid Gemeente Zevenaar 

 

Datum: 30-06-2021 

Tijd: 19:30-21:15 

Locatie: Digitaal via Microsoft Teams 

 

Aanwezig: Driecus Reedijk (Ataro), Frank Schaapsmeerders (Schaakclub De Hooge 

Bongert), John Kummeling (VV SDZZ), René van Leeuwen (SV DCS), Judith Mulder (LIOS 

Lobith), Bert Amorij (Judokwai Giesbeek), Richard Kemperman (Politiek Café Zevenaar), 

Manuel ter Maat (Hockey Vereniging Zevenaar), Alexander Irausquin (Tutenberg Manege 

Vakantieboerderij), Wim van Weert (MC ASOM), Henk Grootoonk (JBC Zevenaar), André de 

Gier (ZRC de Duuvels), Jacqueline van Pelt-Pastoor (De Liemers Breedtesport), Toon 

Janssen (HSV De Breuly), René van Heugten (THOR-Zwaluwen Zevenaar), Janneke 

Eijbersen (THOR-Zwaluwen Zevenaar), Erik Lubbers (SV OBW), Femke Senhorst (Angerlo 

Vooruit). Vanuit gemeente Zevenaar beleidsmedewerkers Maatschappelijke Ontwikkeling: 

Piet Gesthuizen, Bert Filius en Fleur de Geus. Gespreksleider van de avond: Liesbeth van 

de Weerdhof. 

 

Welkom en korte inleiding door Liesbeth van de Weerdhof 

Liesbeth heet iedereen welkom en geeft een korte inleiding over waarom we bij elkaar zitten. 

Korte inventarisatie van wie er is en uitnodiging om vanavond met elkaar in gesprek te gaan 

over input voor de sportnota en het richting geven daaraan.  

 

Presentatie Bert  

(Zie PowerPoint presentatie) 

Nieuwe beleidsvisie gaat over sport én bewegen en is dus breder dan sport alleen. Dit zijn 

hoofdlijnen voor de komende jaren. In de uitvoeringsagenda, welke later wordt 

samengesteld, worden acties en thema’s per jaar uitgewerkt.  

 

Reacties/opmerkingen: 

- Sport is meer dan alleen bewegen  

- Hoeveel sportverenigingen zijn er in Zevenaar en hoeveel nemen nu deel? +/- 60-70 

totaal en hier 14. Hierbij zijn niet de commerciële sportaanbieders meegerekend. 

- Besluit over toekomst Zaal de Brug? → termijn onbekend, wordt meegenomen in de 

uitvoeringsagenda 

- Voor het jeugdschaken in Zevenaar zijn veel mogelijkheden en is goede manier van 

ontwikkelen.  

- De conclusies en plannen uit de vorige twee opgestelde en goedgekeurde 

sportnota’s worden meegenomen in deze nieuwe nota.  

 

Gesprekken op basis van drie centrale thema’s 

 

1. Sport en bewegen als middel (kan ook geestelijke beweging zijn) 

 

Liesbeth vraagt om opmerkingen en vragen in de chat te plaatsen, als eerste input: 

- In het sportakkoord is hier al over nagedacht, maar gemeente vraagt hier om 

concrete input 
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- Meer speeltuinen in de dorpen voor kinderen maar ook sport mogelijkheden voor 

volwassenen.  

- Reactie: Eens. Beweging om sportaccommodaties bij elkaar te trekken om 

alles efficiënt te maken. Maar wat Judith beschrijft is om het op meerdere 

plekken zo in te delen (Bert Amorij) 

- Losstaand: Thema 1 en thema 3 mist combinatie zorg, waar juist 

mogelijkheden liggen om zorg en sport te combineren. (Jacqueline van Pelt) 

Ook ZZP trainingskamp en sportvereniging combinaties in de hele gemeente.  

- Reactie: Speeltuinen - er zijn verschillende dorpen waar schaaktafels 

neergezet zijn in sportparken buiten (Frank Schaapsmeerders) → reactie 

Liesbeth: DoeDuiten als suggestie voor financiering vanuit de gemeente 

- Als het eerst thema een uitgangspunt is, dan zou je je ambitie moeten bijstellen 

- Op dit moment zijn er maar 2 scholen waar het schoolschaak geregeld is. Dus in 

samenwerking met het onderwijs kan hierin wellicht verbetering gebracht worden 

- Ruimere publicatiemogelijkheden voor clubs om hun events te publiceren (MC 

ASOM). Toelichting: evenementen waar meer mensen aan deel kunnen nemen, e.g. 

opendag schaakclub, om laagdrempelig/eenvoudig een evenement te kunnen 

aanbieden.  

- Reactie: Nodig alle verenigingen uit om een kijkje te nemen op de website 

van ATARO Sportservice. Aanmelden, kosteloos activiteit kenbaar maken en 

dan wordt het gecomm met iedereen die de sportwebsite volgt (Driecus 

Reedijk). Link: www.atarosportservice.nl/activiteiten/  

- Aangelinkte vraag: Hoe kom je in contact met niet sportverenigingen zoals 

bijv de zorg. Kan hier een platform voor komen? → Sportcontact!! 

- Reactie: Woonachtig in Zevenaar en hij sport. Wijst ook op 

Sportcontact (Richard Kemperman) 

www.sportcontactzevenaar.nl/index.php/verenigingen  

- Klopt idd, maar met de ontwikkelingen die er de laatste jaren zijn 

wordt er echt gewerkt aan een platform vanuit het Sportakkoord 

(Jacqueline van Pelt). Bericht: Publicaties van sportevents kan 

binnenkort op de aanstaande website van het Lokaal Sportakkoord! 

- Er moet een platform komen waarin wij de zorg/onderwijs kunnen 

vinden, hetgeen wat geen sport aanbiedt zodat je samen kunt komen 

tot het organiseren van dingen. Sportakkoord werd er op basis van 

enquête doorheen geduwd, terwijl er veel potentieel in zit. We 

proberen het zelf, maar kunnen het niet alleen. Platform vanuit de 

gemeente nodig. Er zijn heel veel overeenkomsten met het 

sportakkoord, waar we het een jaar geleden ook over gehad hebben 

(Andre de Gier). 

- Reactie: Het Lokaal Spottakkoord probeert antwoord te geven 

op jouw opmerking (Rene van Leeuwen) 

- Het zou goed zijn om voor verschillende doelgroepen programma’s te ontwikkelen 

(Bert Amorij). Toelichting: We praten in algemeenheden (thema’s/wensen), maar 

voor de specifieke sport en bewegen doelgroepen zijn verschillende dingen nodig om 

de mensen aan het bewegen/sporten te krijgen. Doen wat nodig is, is te minimaal. 

- Veel variatie aanbieden 

http://www.atarosportservice.nl/activiteiten/
http://www.sportcontactzevenaar.nl/index.php/verenigingen
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- Een paar jaar geleden was er een ‘sportmarkt’ (Richard Kemperman). Toelichting: 

aantal keer georganiseerd, opzet was niet helemaal succesvol. Letterlijke markt en 

mensen zijn niet heel enthousiast. 

- Sportmarkt als vast item op kalender zetten en goed promoten (Wim van 

Weert) 

- Werkte idd niet zo goed, maar voor de jeugd is er Sjors Sportief. Ook 

eenzelfde variant voor volwassenen (Jacqueline van Pelt) 

- Nationale Sportweek deelname door ons. Is niet alleen winkelend publiek, 

maar wanneer je het breed insteekt bereid je ook veel kids (Janneke 

Eijbersen) 

- Maak sport laagdrempelig → zie bovenstaande 

- Zorgen dat natuur, parken, vijvers etc behouden blijft, liefst uitbreiden (zie eerste 

punt) 

- Meer dan enkel faciliterende rol. Tijd van verenigingen ook zeer beperkt (Rene van 

Heugten). Toelichting: Als THOR willen ze meer doen voor bewegen voor ouderen. 

Caleidoz kan dat helaas niet meer aanbieden. Vereniging bestaat uit 

vrijwilligers/bestuurders met een baan ernaast. Lastig om op te zetten. Nodig: meer 

zaalruimte, extra leiding. Aansluiten bij vorig punt: alleen doen wat nodig is, is wat 

krapjes. Nota vaststellen met stevige ambitie? Dan is het goed om beroep te doen op 

verenigingen en te kijken wat zij kunnen betekenen. Faciliterende rol niet genoeg om 

initiatieven te ondersteunen. → aansluitende opmerking: Gymnastiekvereniging: 

Meer accommodatie mogelijkheden aanbieden om een breder sportprogramma aan 

te kunnen bieden. Weer deelnemen aan nationale sportweek op Raadhuisplein 

- Probleem met vrijwilligers waardoor vereniging gedwongen kan worden om te 

stoppen. Poppetje om verenigingen te verbinden zodat zo’n rol misschien een baan 

kan worden. Werken vanuit dienst van de gemeente om banen te creëren en 

verenigingen overeind te houden (Judith Mulder). 

- Reactie: CF, hebben nog ruimte om extra taken op te pakken. Biedt aan om 

in gesprek te gaan en de mogelijkheden te bekijken (Driecus Reedijk) 

- Reactie: Gemeente kan en moet meer praktische ondersteuning bieden. 

ATARO ondersteunt op commerciële basis. (Rene van Leeuwen). Ook 

toevoeging: Spijker op z’n kop: professionele hulp is er, maar zijn 

aangewezen op verenigingen die geen fulltime baan kunnen bieden. Ligt 

koppeling met onderwijs/geven van gym. Hier liggen kansen om daar winst te 

halen. Verenigingen kunnen dat zelf niet doen. Oproep Driecus is mooi, maar 

niet voldoende.  

- Liesbeth: CF zijn er al en misschien moet er worden uitgediept? 

- CF: Combinatie met CF kunnen zorgen voor link met onderwijs. Mbt 

reactie Bert waar verenigingen tegenaan lopen.. VB hiervan: 

subsidiebeleid. Giga verantwoording moeten afleggen, bijna een 

diploma voor nodig. Subsidiebeleid wordt aangepakt door de 

gemeente, duurt een tijd lang door de fusie. Ligt nu in de ijskast en is 

dus nog steeds lastig. Dus: wanneer je verenigingen wilt 

ondersteunen moet je de druk en de regelgeving voor de verenigingen 

verminderen (Richard Kemperman, Manuel ter Maat is het er mee 

eens). 

- CF wellicht wat beter opleiden of op een andere manier specialisten 

van verenigingen inzetten? (Janneke Eijbersen) 
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- Reactie: Mee eens, zeker combi met (basis-)onderwijs (Rene 

van Heugten) 

- Reactie: Je merkt dat bij bestuur van verenigingen steeds meer 

verantwoordelijkheden komen te liggen, misschien kan gemeente daarin 

ondersteunen. Niet verantwoordelijkheid wegnemen, maar om die 

verantwoordelijkheid beter te waarborgen (Bert Amorij). 

- Morgen gaat de wet Btr in werking, bestuurders kunnen aansprakelijk 

worden gesteld voor doen en laten (MC ASOM) 

 

 

2. Ruimte voor sporten en bewegen 

 

Gesprek: 

 

- Heeft moeite met: gemeente probeert hen vanuit alle kanten te benaderen. Zijn 

ondertussen 3 jaar bezig met het sportakkoord en er gebeurt niks. Vrijwilligers zijn er 

veel mee bezig, ook in avonduren. Ziet vanuit de gemeente niet dat er echt iets 

opgepakt wordt. Bal ligt nog steeds bij de gemeente, ik wil actie zien (Manuel ter 

Maat). Liesbeth: zoals? Reactie: Hier worden oproepen gedaan om verbindingen te 

realiseren en er moet een functionaris komen die ook echt wat gaat doen. 

Initiatiefgroep Hengelder is een mooi initiatief, maar ook daar ligt de bal bij de 

verenigingen. Als een vereniging het voor elkaar heeft, dan is er geen behoefte aan 

ondersteuning (Manuel ter Maat) 

- Reactie: Sportbeleid 2013-2020 bekeken en dan nu met het opstellen van de 

uitvoeringsagenda. Wat is er nu daadwerkelijk gebeurd vanuit de oude 

sportnota? Voorziet dat het nu weer vaag blijft. Rapportage met juiste 

intenties, maar uiteindelijk gebeurt er niets. Het is allemaal vrijwilligerswerk, 

willen meewerken, maar er is echt meer ondersteuning nodig als we iets 

willen bereiken (Jaqueline van Pelt). 

- Reactie: Ik kom bij de vrijwilligers regelmatig tegen dat mensen graag iets 

willen doen maar bang zijn de uitkering kwijt te raken. BIjvoorbeeld een lid dat 

moeite heeft om bijvoorbeeld openlijk met een bosmaaier te werken. Kunnen 

die mensen geen vrijgeleide krijgen voor vrijwilligerswerk. Potentieel zijn daar 

heel mogelijkheden. Verder merk ik dat vrijwilligers heel graag gewaardeerd 

worden als je als bestuur regelmatig iets leuks voor ze doet (Toon Janssen) 

- Reactie: Zoals er wordt gevraagd om mee te praten komt er geen beweging. 

Is bang voor de verkiezingen en een nieuwe wethouder. Zorg voor evaluatie 

van hetgeen wat je in gang zet. Thema 2: financiën en sport zijn in de hand 

van één wethouder...en thema 2 vergt investering in geld dus zit deze 

wethouder in een spagaat? (Richard Kemperman) 

- Reactie: Als je het omdraait wordt het veel makkelijker, geld geven en 

verenigingen de mogelijkheid geven om het goed te verdelen. 

Oeverloze geklets zijn we beu (Manuel ter Maat). 

- Sport voor ouderen is goed geregeld, mooie voorzieningen (Frank 

Schaapsmeerders). 

- Beweegvriendelijke buitenruimte houdt ook in: hangplekken en vandalisme 

aanpakken zodat m.n. kinderen en ouderen veilig kunnen bewegen (Toon Janssen).  
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- Liemers Breedtesport is onderdeel van Gelders Sportakkoord, een van de 

doelstellingen: 20 plekken waar inclusief sporten wordt gerealiseerd, beweeg en 

activiteiten routes is een mogelijkheid voor in Zevenaar (Jacqueline van Pelt) 

- Senioren proberen te bereiken om naar Hengelder toe te komen. Zolang het niet in 

de Hoge Bongerd is wordt het moeilijk en moeten mensen worden heen en weer 

gereden met busjes. De wil voor multifunctioneel ruimtegebruik vraagt om het 

afbreken van muren. Men moet niet alleen voor eigen eilandje spreken. VB van 

verleden: hockey en mensen met een handicap waarbij mensen kennis konden 

maken met sporten. Is heel kleinschalig (Richard Kemperman) 

- Reactie: De wil moet er zijn (Rene van Leeuwen) 

- Reactie: Je moet die mensen echt persoonlijk benaderen (Toon Janssen) 

- Laat kinderen weer buitenspelen. Speeltuinen en veilige speelomgevingen op 

loopafstand (Judith Mulder) 

- Reactie: Binnen de gemeente moet het binnen de diverse afdelingen ook 

bekend zijn dat men bezig is met het een nieuwe sportnota. In mijn omgeving 

zie ik hier weinig van terug. In nieuwe wijken kun je hier goed op inspelen 

(Richard Kemperman) 

- Reactie: Uit Giesbeek. Met eigen geld een speeltuin aangelegd, wat eigenlijk 

door de gemeente moet worden gedaan. Nu ligt de verantwoordelijkheid bij 

de bedrijven (Aleksander Irausquin) 

 

 

3. Sterke en vitale sportverenigingen en sportaanbieders 

 

- Voldoende geld/middelen. Niet alleen vanuit de gemeente, ook door contributies en 

sponsoring. Als je dat vanuit de gemeente wilt uitdragen, dan moet je dat ook 

faciliteren. Vorig jaar gehoord dat de middelen teruggedraaid zullen worden, maar 

dat werkt alleen maar tegen (Manuel ter Maat) 

- Vrijwilligers (Judith Mulder) 

- Mss kun je gebruik maken van een omni vereniging. Dat maakt sporten 

laagdrempelig, ook financieel (Bert Amorij). Toelichting: nu ben je lid van 1 

vereniging, maar een omnivereniging met allerlei afdelingen. 

- Omniverenigingen zie ik niet zitten, ook omdat het een doodsteek is voor een 

sportcultuur (Andre de Gier) 

- Reactie: Als vrijwilliger motiveert het niet om de ene keer voor 20 en 

de andere keer voor 3 kids les te geven (Judith Mulder) 

- Omnivereniging gaat daarom niet werken. Iedere vereniging heeft 

eigen identiteit en wil dit behouden. Omnigebruik van gebouw kan evt, 

maar niet fungeren als omniparaplu (Manuel ter Maat). Dit ook mbt 

morgen (bezoek ICS Hengelder) waarbij er al gesproken wordt over 

een omnivereniging. Je moet eerst als verenigingen bij elkaar komen 

voordat je zoiets gaat roepen.  

- Gemeente zouden bij de jeugd een deel van de contributie moeten betalen. Bij onze 

vereniging hebben alle jeugdleden een gratis lidmaatschap. Kan natuurlijk niet bij 

andere sporten, maar kijk eens of die jeugdcontributie omlaag kan (Toon Janssen). 

- Naschools sportaanbod vraagt een flinke financiële bijdrage van de ouders. Grote 

drempel om de kids niet te laten deelnemen (Frank Schaapsmeerders) 

- Reactie: 10 eu is voor veel gezinnen heel veel geld (Toon Janssen) 
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- Reactie: www.leergelddeliemers.nl (Richard Kemperman) en Gelrepas (Rene 

van Leeuwen) 

- Positie van meeste sportclubs vergt een bepaald bestuur/management. Als er toch 

geld naar consultants moet (e.g. haalbaarheidsonderzoek) kun je er ook voor kiezen 

om clubs te ondersteunen op financieel en bestuurlijk beleid. Dan wordt het een 

uitvoerende taak waar clubs in de toekomst iets mee kunnen. Zo worden ze 

financieel wat minder afhankelijk van de subsidies. We zijn allemaal vrijwilligers, 

maar de een draait ook wat lastiger dan de ander (Andre de Gier) 

 

 

WVTTK 

 

- Vorige notas nog niet in uitvoering genomen is bijzonder (Wim van Weert). Liesbeth: 

gaat meer om evaluatie, uitvoering is wel degelijk gedaan.  

 

 

Proces 

 

- Alles wat is gezegd is input voor nieuwe beleidsnota 

- Zit er nu ook een financiële opzet bij?  

- Reactie: Dat deel hoort bij de uitvoeringsagenda, waarbij het in de 

begrotingscyclus komt. Voor nieuwe middelen betekent dit dat het dit jaar niet 

meer beschikbaar komt 

- Terugkoppeling voor deelnemers op wat vanavond besproken is? (Bert Amorij) 

Reageren op 0.5 versie ipv 0.9, als het al de raad komt.  

- Reacties: veel mensen zijn het hier mee eens. Kortsluiten met wethouder.  

- Wethouder moet wel echt aansluiten → ook breed gedragen 

- Andere bijeenkomsten ook geweest? (Rene van Leeuwen). Bert: ja, vanuit andere 

invalshoek.  

 

 

Actiepunten 

 

- Presentatie en uitgewerkte verslag nasturen 

- Link sturen wanneer stuk naar college is gegaan en besluitvorming is geweest, dan 

is het openbaar. Dit gaat daarna naar de gemeenteraad, via een commissie waar 

men kan inspreken. 

 

 

Dit najaar wordt de nota besproken in de gemeenteraad.  

 

College neemt besluit, wanneer het in commissie wordt besproken wordt het openbaar en 

dan kan er nog input worden geleverd 

 

http://www.leergelddeliemers.nl/

